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Spørgsmål
Vil ministeren oplyse, om størrelsen af huslejeudgifter vil indgå i overvejelserne om frem-
tidig lokalisering i SKAT?

Svar
Ved fastlæggelsen af SKATs fremtidige adresser indgår en række hensyn, som skal balan-
ceres i forhold til hinanden.

Afgørende hensyn for den fremtidige lokalisering af skattecentre er, at SKAT også frem-
over skal være en landsdækkende virksomhed med en fornuftig geografisk spredning. 
Samtidigt hermed skal SKAT kunne sikreen effektiv opgaveløsning med de tilgængelige 
ressourcer. 

Der lægges således væsentlig vægt på, at SKAT fremover skal kunne fastholde og ansætte
de nødvendige kompetencer i faglige miljøer af en vis størrelse, der kan realisere de for-
udsatte effektiviseringsgevinster hos SKAT. Herudover er der hensynet til den fysiske
nærhed til borgere og erhvervsliv og hensynet til gode infrastrukturforhold, der sikrer
hensigtsmæssige transportmuligheder for medarbejdere og kunder, der vil i fysisk kontakt
med SKAT.

Jeg skal samtidig bemærke, at behovet for en reduktion i antallet af skattecentre i SKAT 
også følger af, at SKAT siden 2005 løbende har effektiviseret og hermed reduceres antal-
let af medarbejdere. Derfor er det naturligt, at SKAT ikke har behov for det samme antal 
adresser som tidligere.

En følge af at reducere antallet af skattecentre vil være en reduktion i SKATs huslejeud-
gifter. Udgiftsreduktionen bidrager samlet set til at realisere SKATs rammefald over de 
kommende år, men udgør ikke i vurderingen af det enkelte skattecenters placering et 
hensyn, der tillægges mere vægt end de oven for nævnte hensyn.


